

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DES MARCHES PUBLICS

DELEGATION REGIONALE DU NORD OUEST

COMMISSION REGIONALE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

PRESIDENCY OF THE REPUBLIC

MINISTRY OF PUBLIC CONTRACTS

NORTH WEST REGIONAL DELEGATION

REGIONAL TENDERS BOARD

PROJECT OWNERS:

MAYOR OF MBIAME COUNCILS

AUTORITE CONTRACTANT:

REGIONAL DELEGATE OF PUBLIC CONTRACTS FOR THE NORTH WEST

TENDERS BOARD:

NORTH WEST REGIONAL TENDERS BOARD

TENDER DOCUMENTS

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
N^o. 09 /ONIT/RDMINMAP/NWRTB/2017 FOR THE
CONSTRUCTION OF A MOTHER AND CHILD CARE CENTRE IN
MBIAME DISTRICT HOSPITAL MBVEN SUB DIVISION IN BUI
DIVISION:EMERGENCY PROCEDURE

INVITATION AND REQUIREMENTS TO TENDER

BY EMERGENCY PROCEDURE
FUNDING:

PUBLIC INVESTMENT BUDGET 2018 FISCAL YEAR

CONTENT

No.	TITLES	Page
Doc 1	OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER	2
Doc 2	THE GENERAL TENDER REGULATIONS	
Doc 3	THE SPECIAL TENDER REGULATIONS	
Doc 4	THE TECHNICAL SPECIFICATIONS CLAUSES	
Doc 5	UNIT PRICE ELABORATION	
Doc 6	PRICE ENCLOSURE SLIP FORM	
Doc 7	BILL OF QUANTITIES AND COSTS ESTIMATES (BQCE).	
Doc 8	MODEL FORMS	
	✓ DECLARATION OF THE INTENTION TO TENDER	
	✓ TENDER FORM	
	✓ SECURITY BID FORM	
Doc 9	LIST OF BANKING ESTABLISHMENTS	
Doc 10	PLANS	

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie
PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE
MINISTRE DES MARCHES PUBLICS
DELEGATION REGIONALE DU NORD OUEST
COMMISSION REGIONALE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland
PRESIDENCY OF THE REPUBLIC
MINISTRY OF PUBLIC CONTRACTS
NORTH WEST REGIONAL DELEGATION
REGIONAL TENDERS BOARD

BY EMERGENCY PROCEDURE

PROJECT OWNERS:

MAYOR OF MBIAME COUNCILS

AUTORITE CONTRACTANT:

REGIONAL DELEGATE OF PUBLIC CONTRACTS FOR THE NORTH WEST
TENDERS BOARD:

NORTH WEST REGIONAL TENDERS BOARD

TENDER DOCUMENTS

1. OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
N° 09 /ONIT/RDMINMAP/NWRTB/2017 FOR THE
CONSTRUCTION OF A MOTHER AND CHILD CARE CENTRE
IN MBIAME DISTRICT HOSPITAL MBVEN SUB DIVISION IN
BUI DIVISION: BY EMERGENCY PROCEDURE

INVITATION AND REQUIREMENTS TO TENDER

BY EMERGENCY PROCEDURE

FUNDING:

PUBLIC INVESTMENT BUDGET 2018 FISCAL YEAR

DOCUMENT N°1

TENDER NOTICE

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

PRESIDENCE DE LA REPUBLIQUE

MINISTERE DES MARCHES PUBLICS

DELEGATION REGIONALE DU NORD OUEST

COMMISSION REGIONALE DE PASSATION DES
MARCHES PUBLICS

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

PRESIDENCY OF THE REPUBLIC

MINISTRY OF PUBLIC CONTRACTS

NORTH WEST REGIONAL DELEGATION

REGIONAL TENDERS BOARD

TENDER NOTICE

BY EMERGENCY PROCEDURE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N^o 09 /ONIT/MINMAP/NWRTB/2018
FOR THE CONSTRUCTION OF A MOTHER AND CHILD CARE CENTRE IN MBIAME DISTRICT
HOSPITAL MBVEN SUB DIVISION IN BUI DIVISION;
Bui Division

1. **Subject of the invitation to tender:** Within the framework of the execution of the 2018 state budget, the Regional Delegate of Public contracts for the North West (Contracting Authority) hereby launches by emergency procedure an open national invitation to tender for the construction of a mother and child care centre in Mbiame Mbven sub Division Bui Division:

Lot	Subject	Locality	Bid Bond	Tender Fee
1	Construction of mother and child centre at Mbiame district hospital	Mbven Subdivision, Bui Division	1 400 000	79,000

2. **Nature of services:** The works comprise notably: the Construction of a Construction of mother and child centre at Mbiame district hospital.

3. **Estimated cost**

The estimated cost after preliminary studies stands at **seventy million (70 000 000)** all taxes inclusive per lot.

4. **Number of Lots**

The works are which are subject of this invitation to tender is in a unique lot:

5. **Participation and origin:** Participation in this open national invitation to tender is opened to all interested and competent enterprises operating in Cameroon, who are of good report within the public contracts sector in Cameroon.

6. **Financing:** The works which form the subject of this open national invitation to tender shall be financed by the public investment budget of the Republic of Cameroon for the 2018 fiscal year, under the following budget heads:

Lot	Subject	Locality	Budget Head
1	CONSTRUCTION OF A MOTHER AND CHILD CARE CENTRE IN MBIAME MBVEN SUBDIVISION,	Mbven Subdivision, Bui Division	

7. Consultation and Acquisition of tender file: The tender file may be consulted during working hours at the Regional Delegation of Public Contracts for the North West, service for infrastructural contracts, as soon as this notice is published against a payment of a non refundable sum of **seventy nine thousand francs CFA francs (79,000 fcfa)**, payable at the Regional Treasury Bamenda.

8. Submission of offers: Each bid drafted in English or French shall be signed by the bidder or by a duly authorized representative and presented in five (5) copies (01 original and 04 copies) marked as such. These shall be submitted in one sealed pack containing three (3) envelopes; (A: Administrative file, B: Technical file, C: Financial file). The sealed pack shall bear no information on the enterprise, and should reach the Regional Delegation of Public Contracts for the North West Bamenda, service for infrastructural contracts, not later than (See schedule below), and should carry the inscription:

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 09 /ONIT/MINMAP/NWRTB/2018
FOR THE CONSTRUCTION OF A MOTHER AND CHILD CARE CENTRE IN MBIAME MBVEN
SUBDIVISION, BY EMERGENCY PROCEDURE**

"To be opened only during the bid-opening session"

In case of any ambiguities or differences, only the original shall be considered authentic.

9. Opening of bids: The offers shall be opened in a single phase, in the office of the chairman of the Delegated Contracting Authority's tenders Board for the North West, situated at the Regional Delegation of Public contract for the North West Region, Sonac street Bamenda according to the following schedule;

Lot	Subject	Submission		Opening	
		Date	Time	Date	Time
1	CONSTRUCTION OF A MOTHER AND CHILD CARE CENTRE IN MBIAME MBVEN SUBDIVISION,		12 :00 noon		1 :00 PM

Only bidders, may attend or be duly represented by a person with a sound knowledge of the submitted file and who is authorised to do so.

10. Bid Bonds: Each bidder must include in his/her administrative documents, a bid bond that respects the models of this tender file, issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance, (see list in document No. 12 of this tender file), of an amount of **1 400 000 fcfa per lot**, valid for thirty (30) days as from the date of validity of the offers. Bid bonds for unsuccessful bidders shall be withdrawn not later than fifteen (15) days after the award of the contract and those of successful bidders shall be retained until the required performance guarantee for good execution is provided.

11. Admissibility of bids

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance.

12. Execution deadline: The maximum duration of execution provided for by the Delegated Contracting Authority shall be five (05) calendar months per lot, as from the date of notification of the contractor by the contract engineer to start work.

13. Main eliminatory criteria:

- Absence of a document in the administrative file;
- Deadline of execution more than the prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- Absence or insufficient bid bond;
- Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates
- The presentation of a personnel without a certified copy of the national identity card
- Technical not less than 75%

13.1 Main qualification criteria: The criteria relating to the qualification of candidates could indicatively be on the following:

- General presentation of the tender files;
- References of the company in similar achievements;
- Quality of the personnel per lot requested;
- Attestation and report of site visit;
- Technical organization of the works,
- Equipments put aside for this project,
- Special Technical Clauses initialed in all the pages and signed, stamped and dated on the last page ;
- Special Administrative Clauses completed and initialed in all the pages and signed, stamped and dated on the last page ;
- Safety measures on the site.

- Pre-financial capability

Any offer that shall not respect (70%) of the above criteria shall simply be eliminated.

14. Award

The Contract shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity to the dispositions of the tender file and on the basis of the lowest bid and technical quality, confer article 33 of the public contracts code.

15. Validity of offers: Bidders will remain committed to their offers for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of tenders.

16. Complementary information: Complementary technical information may be obtained during working hours from the service for infrastructural contracts at the Regional Delegation of Public Contracts for the North West Region located at the Former Treasury Building along Sonac Street Bamenda.

Bamenda, the **13 FEB 2018**

THE REGIONAL DELEGATE MINMAP NWR

Copies:

- ARMP (for publication and archiving)
- CRTV/Cameroon tribune (for wider publicity)
- Notice boards (for information)
- Service for Infrastructural Contracts (for archiving)
- PROJECT OWNER



AVIS D'APPEL D'OFFRES

PAR PROCEDURE D'URGENCE

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°. 09 /ONIT/MINMAP/NWRTB/2018

**POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN CENTRE DU MERE ET ENFANT A MBIAME
ARRONDISSEMENT DE MBVEN DANS LE DEPARTEMENT DE BUI DANS LA REGION DU
NORD OUEST. PAR PROCEDURE D'URGENCE**

1- Objet de l'Appel d'offres :

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public 2018, le Délégué Régional de Marches Publics pour le Nord-Ouest lance PAR PROCEDURE D'URGENCE un Appel d'Offres national ouvert pour les travaux de construction d'un bloc maternité a mbiame arrondissement de mbven dans le departement de bui dans la region du nord ouest dans la region du nord ouest .

Lot	Désignation	Localité	Cauti on n e m e n t	Achat DAO
1	Travaux de construction d'un centre mere et enfant à l'hôpital de district de Mbiame, dans arrondissement de mbven dans le departement de bui dans la region du nord ouest,	arrondissement de mbven dans le departement de bui dans la region du nord ouest.	1, 400,000	79 000

2- Consistance des travaux :

Ces travaux de construction prennent en compte les aspects De construction d'un Centre de sante intègre. Les travaux sont définis dans le cadre des normes et références de construction et réhabilitation des bâtiments public, dans les conditions générales de commande des travaux et du devis quantitatif-estimatif du présent marché.

Les prestations comprennent les opérations suivantes :

- TRAVAUX PRELIMINAIRE-TERRASSEMENT
- FONDATION
- BETON ARME EN ELEVATION
- MACONNERIE
- ENDUITS CHAPES ET DIVERS
- FAUX PLAFOND
- REVETEMENTS SCHELLE
- CHARPENTE-COUVERTURE
- MENUISERIE BOIS

- MENUISERIE METALLIQUE
- PEINTURE – VITRERIE
- ELECTRICITE
- FLUIDES
- ETC

3. Participation et Origine : La participation est ouverte à toutes les entreprises de droit camerounais, ayant des competences avérées dans les travaux de bâtiment au Cameroun.

4. Allotissement

Les travaux sont subdivisés en trois lots comment suivant :

Lot	Désignation	Localité	Cautionnement	Achat DAO
1	Travaux de construction d'un centre mere et enfant à l'hôpital de district de Mbiame, dans arrondissement de mbven dans le departement de Bui dans la region du Nord Ouest.	arrondissement de mbven dans le departement de bui dans la region du nord ouest.	1, 400,000	79 000

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de soixante million (70 000 000) francs CFA TTC.

6. Financement : Les travaux seront financés par le budget d'investissement public de la République du Cameroun, Année budgétaire 2018, sous les lignes budgétaire comme suite;

Lot	Subject	Locality	Budget Head
1	Travaux de construction d'un centre mere et enfant à l'hôpital de district de Ndop, dans l'arrondissement de Ndop, Département de Ngokelunjia	Arrondissement de mbven dans le departement de bui dans la region du nord ouest.	

7 Consultation et Acquisition du dossier d'Appel d'Offres : Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables au Service des marchés des infrastructures de la Délégation Régional des Marchés Publics pour le Nord Ouest, Sonac Street Bamenda dès publication du présent avis. Le dossier peut être obtenu dans la Délégation Régionale (Service des marchés des infrastructures), dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme de 79 000 (soixante dix neuf mille) francs CFA.

8. Remise des offres : Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (7) exemplaires dont l'original et six (06) copies marqués comme tels, devra parvenir à la Service des marchés des infrastructures, au plus tard (voire l'emploi si après), et devra porter la mention :

Avis d'Appel d'Offre N°...../AONO/MINMAP/CRPMNW/2018
**POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN CENTRE DU MERE ET ENFANT A
 MBIAME ARRONDISSEMENT DE MBVEN DANS LE DEPARTEMENT DE BUI DANS LA
 REGION DU NORD OUEST PAR PROCEDURE D'URGENCE**
 « A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

9. Ouverture des offres : L'ouverture des plis se fera en un temps dans le bureau du président de la commission Régionale de Passation des Marchés pour le Nord Ouest, en présence de chaque soumissionnaire qui le désire, ou son représentant dûment mandaté et ayant une parfaite connaissance des offres dont il a la charge. Une seule personne par offre remise, seule ou en groupement, sera admise. Les séances se feront comme suite ;

Lot	Désignation	Remise		Ouverture	
		Date	Heure	Date	Heure
1	TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN CENTRE DU MERE ET ENFANTA MBIAME ARRONDISSEMENT DE MBVEN DANS LE DEPARTEMENT DE BUI DANS LA REGION DU NORD OUEST		12 :00 noon		13 :00

10. Cautionnement provisoire

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission) établi, selon le modèle indiqué dans le dossier d'Appel d'Offres, par un établissement bancaire agréé par le Ministère des Finances et d'un montant de :

Lot	Désignation	Localité	Cautionnement	Achat DAO
1	TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN CENTRE DU MERE ET ENFANTA MBIAME ARRONDISSEMENT DE MBVEN DANS LE DEPARTEMENT DE BUI DANS LA REGION DU NORD OUEST	ARRONDISSEMENT DE MBVEN DANS LE DEPARTEMENT DE BUI DANS LA REGION DU NORD OUEST	1, 400,000	79 000

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard trente (30) jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire de la lettre commande, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

11 Recevabilité des offres

Les offres ne respectant pas le mode de séparation de l'offre financière des offres administratives et techniques seront irrecevables.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances, valable pendant 30 jours au-delà du délai de validité des offres.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative, datant de moins de trois (03) mois et valide le jour de l'ouverture des plis.

12. Délais d'exécution : Le délai d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage Délégué est de cinq (05) mois pour chaque lot.

13. Critères éliminatoires

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative ;
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois) ;

- Fausses déclarations ou pièces falsifiées;
- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission;
- Omission d'un prix quantifié dans le devis
- Présentation d'un personnel sans son copie de carte d'identité national
- Note technique inférieure de 75%

14. Critères essentiels

L'évaluation sera faite sur la base des critères techniques prédéfinis pour une note globale de 100 points. Ces critères ont été groupés par rubriques ainsi qu'il suit :

- Présentation générale de l'offre ;
- Références de l'entreprise dans les réalisations similaires ;
- Qualité du personnel par lot postulé;
- Organisation technique des travaux ;
- Moyens logistiques ;
- Capacité financière ;
- Attestation et rapport de visite du site ;
- Cahier des Clauses Techniques Particulières paraphé à chaque page ;
- Cahier des Clauses Administratives Particulières complété et paraphé à chaque page ;
- Sécurité au chantier

15. Attribution

La lettre commande sera attribuée au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée la **moins-disant** et **techniquement qualifiée**, conformément à l'article 33 du Code.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent tenus par leurs offres pendant une durée de 90 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux heures ouvrables dans la Délégation Régionale (service des marchés des infrastructures).

Fait à Bamenda, le

13 FEB 2018

Le Délégué Régional MINMAP-NW

Ampliations:

- ARMP, pour publication
- SOPECAM (Bamenda), pour publication
- CRTV (Radio Bamenda), pour annonce
- AFFICHAGE
- CHRONO / ARCHIVES
- MAITRE DE OUVRAGE

